

يسر جائزة الملك فيصل أن تعلن عن بدء الترشيح لجائزة الطب للعام 2025م في موضوع:



شِرُوطُ النَّشِيعِ

- يقبل الترشيح من الجامعات، والهيئات والمؤسسات العلمية، والمراكز البحثية.
 - لا تقبل ترشيحات الأفراد، أو الأحزاب السياسية.
- أن تكون الأعمال المرشحة منشورة، مفيدة للبشرية ومثرية للمعرفة الإنسانية.
 - أن يكون المرشح على قيد الحياة.
 - أن لا يكون العمل المرشح رسالة جامعية.
 - لا يحق لمن سبق له الفوز في أي فرع من فروع الجائزة الترشح لها.
- يمكن لجهات الترشيح تقديم أكثر من مرشح في موضوع الجائزة من داخل الجهة المرشحة أو خارجها.

المظلكونيم البحث المنشية

- خطاب ترشيح رسمي لكل مرشح على حدّة، يتضمن مبررات الترشيح، وبياناً وافياً بإنجازات المرشح في موضوع الجائزة.
 - قائمة بالأعمال المرشحة.
 - نموذج المعلومات العامة بعد ملئه من قِبَل المرشَح.

المظلكونيمونالموثيج

- السيرة العلمية والعملية، وقائمة بأعماله المنشورة.
- موافقته، في حال فوزه بالجائزة، على تقديم محاضرتين في مجال تخصصه في مراكز علمية.
 - نسخة واحدة من كل بحث مرشح؛ بشرط ألّا يزيد عدد البحوث المرشحة على عشرة.
- نسخة من كل كتاب مرشح أو فصل منه؛ بشرط ألا يزيد عدد الكتب أو فصول الكتب على خمسه. ويرفق مع كل فصل مرشح صفحة غلاف الكتاب الذي يشمل ذلك الفصل.
 - صورة شخصية للمرشح، حديثة وملونة، عالية الدقة.



- براءة مكتوبة بالخط العربي، تتضمن اسم الفائز وملخَصاً للإنجازات التي أَهَلته لنيل الجائزة.
 - ميدالية ذهبية عيار 24 قيراطاً، وزن 200 جرام.
 - مبلغ 750,000 ريال سعودي (200,000 دولار أمريكي).

افراك الأرة

- جائزة الملك فيصل لخدمة الإسلام.
- جائزة الملك فيصل للدراسات الإسلامية.
 - جائزة الملك فيصل للغة العربية والأدب.

مَا لَجُونَظِ الْمُؤْمِ

- ينظر في الترشيح في ضوء التميُّز العِلمى فقط.
 - مكن الترشيح إلكترونيًا عبر موقع الجائزة.
- لا تعاد أوراق الترشيح والبحوث والأعمال المرشَحة إلى مرسليها.
- يستبعد كل ترشيح لم يستوف جميع المتطلَّبات الواردة في دعوة الترشيح.
 - هَكن أن يشترك في الجائزة أكثر من فائز.
 - قرار لجنة الاختيار نهائي.
- تعلن أسماء الفائزين في شهر يناير 2025م، ويتم تسليم الجائزة في احتفال رسمي في مدينة الرياض، يحدد موعده في وقت لاحق.
- آخر موعد لقبول الترشيحات هو الحادي والثلاثون من شهر مارس 2024م. وترسل جميع متطلبات الترشيح إلى جائزة الملك فيصل على العنوان التالي:

جائزة الملك فيصل مبنى الخيرية – طريق الملك فهد

صندوق بريد 22476 الرياض 11495 - المملكة العربية السعودية هاتف 4650964 (11 966 ا+) - فاكس 4658685 (11 966+) بريد إلكتروني www.kingfaisalprize.org

معلومات عامة عن المرشح

اســم العائلة	اســـم الأب	الاســـم الأول	
First Name	Middle Name	Last Name	• اسم الُمرشَّح (1)
الـــــــــــــــــــــــــــــــــــــ	الــشــهــر	الي_وم	
	,	,,,	• تاريخ الميلاد
الـــدولــــة	الـــولايــة	المدينة	
			• مكان الميلاد
			• الجنسية
			• الوظيفة الحالية
			• المؤهلات العلمية
			• التخصص الدقيق
			• ملخص لأهم الإنجازات ⁽²⁾
			• العنوان البريدي
	مفتاح المدي	مفتاح الدولة	
يال	هاتف جـو	هاتف مكتب	• معلومات التواصل
		هاتف منزل	
		بريد إلكتروني	

⁽¹⁾ يكتب الاسم باللغتين العربية والإنجليزية وفقاً لجواز السفر

⁽²⁾ يمكن استخدام ورقة إضافية

Nominee's General Information

	First Name	Middle Name	Last Name
Nominee's Name (1)			
	Day	Month	Year
Date of Birth			
	City	State	Country
Place of Birth			
 Nationality 			
Current Position			
 Qualification 			
 Field of Specialization 			
Summary of Major Achievements ⁽²⁾			
Postal Mailing Address			
Contact Detailes	City Code	Office Ph	
	Mobile	Home Pr	none
	Country Code		
	E-mail		

⁽¹⁾ Write your name exactly as it appears in your passport (2) Use additional paper if necessary

PRIZE COMPONENTS

- A certificate written in Arabic calligraphy featuring the laureate's name with a brief description of the work for which s/he is awarded the Prize.
- A commemorative 24-carat, 200-gram gold medallion.
- A sum of SR 750,000 (US\$ 200,000).

PRIZE CATEGORIES

- King Faisal Prize in Service to Islam.
- King Faisal Prize in Medicine.
- King Faisal Prize in Islamic Studies.
- King Faisal Prize in Science.
- King Faisal Prize in Arabic Language and Literature.

REMARKS

- · Nominations are judged exclusively on the basis of Scholarly merit.
- Nominations may be submitted digitally via KFP website.
- Nomination documents and nominated works shall not be returned.
- Any nomination not fulfilling all conditions and requirements shall be excluded.
- More than one laureate may share the Prize.
- The decision of the Prize's Selection Committee is final.
- Laureates will be announced in January 2025, and the prizes will be presented at an official ceremony later in Riyadh, Saudi Arabia.
- All required documents must be received no later than March 31st, 2024 at the following address:

King Faisal Prize

Al-Khairia Building, King Fahd Road

P.O. Box 22476 - Riyadh 11495 - Saudi Arabia Tel: (+966 11) 465 0964 - Fax: (+966 11) 465 8685

E-mail: nominations@kingfaisalprize.org

www.kingfaisalprize.org

King Faisal Prize is pleased to Invite you to nominate for the 2025 Prize in Medicine on the topic of:

Cellular Therapy

NOMINATION STATUTES

- Nominations are accepted from universities, scientific institutions and research centers.
- Nominations are not accepted from individuals or political parties.
- Nominated works must be published, likely to benefit mankind and enrich human knowledge.
- Nominations are not accepted posthumously.
- Dissertations are not accepted.
- Laureates of King Faisal Prize shall not be awarded the prize again.
- More than one candidate may be nominated, irrespective of their affiliation with the nominating institution.

REQUIREMENTS FROM NOMINATING BODY

- An official letter of nomination for each nominee separately, adequately justifying the nomination and outlining the nominee's achievements in the field of the prize.
- A list of nominated works.
- A general information form to be filled by the nominee; this form can be duplicated
 if more than one candidate is nominated.

REQUIREMENTS FROM EACH NOMINEE

- A detailed CV with a list of the nominee's publications.
- A letter of commitment to present two lectures in his/her field of specialization, at academic institutions in the event s/he is awarded the prize.
- A copy of each nominated paper; the total number of nominated papers should not exceed ten (10).
- A copy of each nominated book and/or book chapter. the total number of nominated books and/or book chapters should not exceed five (5). The book's title cover should be appended with each nominated book chapter.
- A recent color-photo of the nominee with high resolution.

